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Høringsuttalelse om bedre polititjenester og beredskap 

 
Formannskapet i Dyrøy vedtok 02.06.22 følgende: 
 
 
Dyrøy kommune har følgende svar på spørsmålene om bedre polititjenester og beredskap. 
 
Hvilke utfordringer mener dere kommunen vil stå overfor innenfor områdene forebygging, 
beredskap og sivile tjenester de neste årene? 

- Distriktskommune med både øy og fastland, og store avstander fra ytterpunkt til 
ytterpunkt i kommunen, avstanden fra ytterst i Sørfjorden (veiende) til Finnsnes der 
politistasjonen ligger, er 70 km – omtrent samme fra Vinje på Dyrøya (veiende). 
Kommunen har spredt bosetting, og et variert næringsliv med fiskeri og havbruk, 
landbruk, automasjon, entreprenørvirksomhet, reiseliv osv. Kommunen er en stor 
arbeidsgiver, vi har også høy utpendling til jobb (ca 40%). Vi har et felles arbeidsmarked 
med nabokommunene, og elever som går på videregående skole i mange kommuner 
rundt oss. Vi har et kompakt kommunesentrum/administrasjon i Brøstadbotn. 
 

- Dyrøy tilhører Finnsnes politistasjonsdistrikt. Vi hadde tidligere et lensmannskontor 
nærmere, i Sørreisa kommune (3 mil unna). Det er lange avstander til politistasjonen for 
å få utført sivile tjenester, eller annet som krever personlig oppmøte. Dette er mest 
utfordrende for de som ikke disponerer egen bil, da det ikke er noe kollektivtilbud å 
snakke om.  
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- Kommunen har behov for et tett samarbeid med politiet om forebyggende arbeid blant 
barn og unge. Politiet stiller opp på foreldremøter og møter i samarbeidsorganer med 
tverrfaglig fokus i kommunen, det er bra. Vi bekymrer oss noe for politiets evne til å 
gjøre seg kjent i lokalsamfunnet, og være synlig for innbyggerne her/til stede, så lenge vi 
ligger i ytterkanten av vaktområdet og politiet selv opplyser at de ikke kjører hit med 
mindre det er noe spesifikt som skjer. En del av de vi ønsker å nå med forebyggende 
arbeid, kommer ikke på arrangerte møter og man må finne andre måter å 
samhandle/treffe på med disse. 
 

- Kommunen har identifisert en del kritiske hendelser i sin ROS/beredskapsplan, der man 
er avhengig av samarbeid med politi, brann/redning og andre i akutte situasjoner. Vi er 
bekymret for politiets utrykningstid i tilfelle krisehåndtering, og ønsker at politiet skal 
være kjent med vår beredskapsplan og de behov vi har for politiet i slike situasjoner. 
 

Er kommunen tilfreds med politiets bemanningsutvikling, tjenestestedstruktur og 
tjenestetilbud? Hvis ikke, hva er årsakene? 

- Konsekvensen av strukturen er at få/ingen ansatte bosetter seg i vårt område, det er for 
langt fra arbeidsplassen. Politiet er ikke et daglig innslag i vår kommune. Mangel på 
synlig politi oppleves negativt. 
 

- Opplevelsen av trygghet er viktig for å være attraktiv, eller i det hele tatt aktuell, for 
bosetting og etablering (hus og bedrifter). For oss er det summen av avstanden til 
politi/legevakt/sykehus som blir avgjørende for opplevelsen av trygghet. 
 

- Pga. økende rusproblemer blant enkelte unge ønsker vi mer tilstedeværelse/synlighet. 
Dette har medført en del kjøring i ruspåvirket tilstand/utforkjøringer som vi frykter kan 
få uønskede konsekvenser for andre som oppholder seg på/langs veien. 
 

- Fikk vite i forkant av politireformen at politikontakten skulle kunne være innom 
kommunehuset ukentlig, altså forespeilet en veldig tett kontakt. Slik er det ikke. 
 

- Felles vakt med nabopolitidistrikt er positivt, men vi hadde gjerne sett at de samlet 
hadde mer ressurser/bemanning – slik at de kunne streife mer utenfor hovedveiene. Vår 
perifere plassering ifht. flertallet av innbyggerne («kjøttvekta») i distriktene gjør at vi 
sjelden har politiet her, med mindre det har skjedd noe ekstraordinært. Ressursene 
sentraliseres, styres inn mot der det e er flest folk/hendelser, for å oppfylle kravet om 
responstid for dem. Konsekvensen er at vi ikke har samme trygghet som de som bor mer 
sentralt. Det kan vi ikke akseptere. Vi frykter samtidighetskonflikter. Politiet kan også ha 
viktige roller i forbindelse med tvangsinnleggelser, akutt barnevern, rus/psykiatri m.m. 
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Både kommunen og politiet har ansvar for å sikre innbyggernes trygghet og gode tjenester.  
 
Hvordan kan polititjenestene og samarbeidet mellom kommunen, politiet og ev. andre lokale 
aktører som nabokommuner og fylket videreutvikles for å sikre dette? Hvilke ressurser ser 
kommunen for seg at de kan avsette til videreutvikling av samarbeidet om å sikre 
innbyggernes trygghet? 

- Kommunen avsetter mye ressurser til forebyggende arbeid og tverrfaglig arbeid, der 
også politiet deltar. 
 

- Det er ønskelig med felles øvelser. 
 

- Felles politiråd med nabokommunen Sørreisa, som er i samme politidistrikt. Møtene har 
til en viss grad form av oppsummering/tilbakeskuende karakter (statistikk osv.), ønsker 
om at de skal være mer strategiske, i forkant av hendelser/behov. 
 

- Kommunen ønsker ikke at våre brann og redningsfolk skal gjøre politioppgaver. Ser en 
økning i ressursbruk innenfor brann og redning.  
 

- PLIVO-utdanningen som er en konsekvens av politireformen, har lagt et stort ansvar på 
en gruppe ansatte som jobber i små deltidsstillinger. Vi frykter stor slitasje og rotasjon 
på mannskapet, behov for opplæring av stadig nye osv. 

Hva er ønsket utvikling når det gjelder tilgjengeligheten til politiets tjenester? 

- Via et tjenestested i politiet? 
- Via fysisk tilstedeværelse annet sted enn på et tjenestested? 
- Via fysisk oppmøte? 
- Via telefon? 
- Via internett? 
 
En kombinasjon. Et stort antall eldre, ikke digitale innbyggere gjør at tjenestene må være 
tilgjengelige på flere måter. Det er viktig å også ha telefontreffetid. 
 
Ønsker kommunen et nytt tjenestested i politiet? Hvis ja, kan kommunen tilby lokaler, for 
eksempel samlokalisering med andre kommunale tjenester? 

- VI ville se det som en fordel om det fantes et tjenestested nærmere oss, men vi antar 
det mest sannsynlig da vil tilhøre et annet vaktdistrikt (sør for oss) og ikke være 
leverandør av tjenester til oss. Dog anser vi at det ville være ressurser som kunne bli 
brukt i akutte situasjoner.  
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Med hilsen 
 
 
 
Marit Alvig Espenes 
ordfører 
 
 
Dette dokumentet er godkjent elektronisk og krever ikke signatur 
 
 
 
 


